
   

P R O T O K Ó Ł NR XLV/2021 

z XLV sesji Rady Gminy Rytwiany,  

która odbyła się  w dniu 28 października 2021 r. 

w Urzędzie Gminy Rytwiany 

 

 

I. Obecni na sesji:  

1/ Radni, zgodnie z listą obecności.  

2/ Grzegorz Forkasiewicz – Wójt Gminy Rytwiany  

3/ Tomasz Fąfara – Sekretarz Gminy Rytwiany  

4/ Mirosława Szewczyk –Skarbnik Gminy Rytwiany  

 

 

 

II. Przebieg obrad:  

 

Obrady sesji trwały od godz. 8.15 do godz. 11.25. 

W sesji uczestniczyło 13 radnych.  

 

Nieobecni radni:   

1.Krzysztof Janik 

2. Tomasz Sosin 

 

Pkt 1  

Otwarcie sesji.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski odczytał klauzulę RODO dotyczącą ochrony danych 

osobowych.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski otworzył XLV sesję Rady Gminy Rytwiany, powitał 

wszystkich uczestników sesji.  



Pkt 2  

Sprawdzenie obecności i stwierdzenie prawomocności obrad.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski stwierdził obecność  13 radnych i prawomocność obrad.  

 

Pkt 3  

Zatwierdzenie porządku obrad.  

 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał porządek obrad i poddał pod głosowanie.  

1. Otwarcie sesji. 

2. Sprawdzenie obecności i stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Zatwierdzenie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z sesji nr XLIV. 

5. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy z poprzedniej sesji. 

6. Informacja Wójta o pracy między sesjami. 

7. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Rytwiany za rok szkolny 2020/2021. 

8. Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rytwiany na lata  

2021 – 2029. 

9. Uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 r. 

10. Uchwała  w sprawie opłaty targowej. 

11. Uchwała  w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.  

12. Uchwała w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa obliczenia 

podatku rolnego. 

13. Uchwała  w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych. 

14. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Gminę Rytwiany porozumienia  

z Powiatem Sandomierskim i innymi Gminami w celu opracowania Strategii Rozwoju 

Ponadlokalnego dla Obszaru Strategicznej Interwencji - Dolina Wisły na lata 2021-2030. 

15. Analiza oświadczeń majątkowych.  

16. Sprawy różne i wolne wnioski. 

17. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Porządek obrad został zatwierdzony jednogłośnie 13 głosami „za”. 

Podczas głosowania obecnych było  13 radnych. 

 

Pkt 4  

Przyjęcie protokołu  z  sesji  nr XLIV 

 

Protokół z sesji nr XLIV  został przyjęty bez uwag jednogłośnie 13 głosami „za”. Podczas głosowania 

obecnych 13 radnych.  

 

Pkt 5  

Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy z poprzedniej sesji.  

 

Wójt Gminy Grzegorz Forkasiewicz poinformował, że uchwały podjęte na poprzedniej sesji  (5 uchwał) 

zostały przesłane odpowiednio do Regionalnej Izby Obrachunkowej, Wojewody Świętokrzyskiego oraz 

są realizowane na bieżąco.  

 

 

 

 



Pkt 6  

Informacja Wójta o pracy między sesjami.  

 

Wójt Grzegorz Forkasiewicz poinformował Radę o pracy w okresie pomiędzy sesjami, a mianowicie:  

 

1. Budowa zbiornika magazynującego wodę dla miejscowości Rytwiany. Prace przebiegają zgodnie  

z harmonogramem, powinny zostać ukończone jeszcze w bieżącym roku. 

 

2. Rozpoczęła się realizacja dwóch ważnych zadań, tj.: budowa pompowni sieciowej na sieci wody pitnej: 

- w miejscowości Strzegomek na działce przy Szkole Podstawowej, 

- w miejscowości Sichów Mały. 

Po zrealizowaniu i uruchomieniu pompowni ciśnienie wody dostarczanej do miejscowości 

zlokalizowanych w pobliżu tych pompowni powinno się poprawić.  

  

3. Zostały uzupełnione prace w związku z organizacją oświetlenia ulicznego. Usterki zostały usunięte 

przez firmę wykonawczą. 

 

4. Zostały zakończone prace związane z montażem nowych opraw oświetleniowych w Rytwianach  

(ulice: Polna, Brzozowa i Klasztorna). Pozostałe wnioski radnych i sołtysów będą realizowane w miarę 

możliwości budżetowych. 

 

5. Na terenie Gminy Łubnice wystąpiło pierwsze w województwie świętokrzyskim i pierwsze  

w powiecie staszowskim ognisko afrykańskiego pomoru świń. Wyznaczono strefy bezpieczeństwa.  

W 10- kilometrowej strefie znalazła się miejscowość z naszej gminy tj. Sydzyna.  

Rozwój ogniska choroby, a także wszystkie działania, które są wymagane przy tego typu zdarzeniu 

prowadzone jest przez Powiatowy Inspektorat Weterynarii w Staszowie i odpowiednie służby.  

Na terenie Gminy Rytwiany zostały ustawione tablice ostrzegające przed afrykańskim pomorem świń. 

 

6. W Urzędzie Miasta i Gminy Staszów odbyło się spotkanie związane z opracowaniem strategii rozwoju 

Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego obejmujący gminy Staszów, Rytwiany i Oleśnica. 

 

7. Zostało opublikowane rozstrzygnięcie pierwszego naboru z Programu „Polski Ład”. Gmina Rytwiany 

otrzymała dofinansowanie do zadania polegającego na termomodernizacji 5 obiektów użyteczności,  

w tym budynku szkoły w Rytwianach, budynku szkoły w Sichowie Dużym, budynku szkoły                              

w Strzegomiu oraz budynku OSP Rytwiany.  

  

8. Został ogłoszony przetarg na transport odpadów komunalnych.  

 

 

Pkt 7  

Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Rytwiany za rok szkolny 2020/2021. 

 

 

Informację przedstawili kolejno:  

 

1.    Dyrektor Zespołu  Szkolno-Przedszkolnego im. Jana Pawła II  w Rytwianach Pan Tadeusz Opala . 

2.   Dyrektor Zespołu Placówek Oświatowych Publiczna Szkoła   Podstawowa i Przedszkole im. Marii 

Firlejczyk w Sichowie Dużym Pani  Dorota Karasińska - Kozłowska. 



3. Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego Publiczna Szkoła Podstawowa i Publiczne Samorządowe 

Przedszkole im. 100-lecia Odzyskania Niepodległości w Strzegomiu Pani Jolanta Bąk. 

 Informacja  stanowi załącznik nr 1 do niniejszego  protokołu.  

 

Pkt 8  

Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rytwiany na lata  

2021 – 2029. 

 

Uzasadnienie do uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy Mirosława Szewczyk.  

 

Dochody bieżące po wprowadzonych zmianach wynoszą 30 646 173,35 zł, dochody majątkowe bez 

zmian  i wynoszą 4 654 027,08 zł. Ogółem dochody wynoszą 35 300 200,43 zł.  

Wydatki bieżące po zmianach wynoszą 29 531 971,67 zł.  

Wydatki majątkowe pozostają bez zmian wynoszą  8 510 341,57 zł. 

Ogółem wydatki wynoszą 38 042 313,24 zł.  

 

Wielkość przychodów na rok 2021 oraz na lata pozostałe pozostają bez zmian. 

 

Dyskusji nie było.  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski  odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała nr XLV/223/21 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rytwiany na lata 

2021 – 2029 została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”. 

Głosowało 13 radnych.  

Obecnych podczas głosowania 13 radnych.  

 

Pkt 9  

Uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 r. 

 

Zmiany w budżecie przedstawiła Skarbnik Gminy Mirosława Szewczyk.  

Zmiany dotyczą: zwiększenia planu dochodów i wydatków o kwotę 27 682,50 zł (zgodnie                                 

z załącznikiem nr 1 do uchwały); zmiany w planie wydatków na kwotę 3 000,00 zł (zgodnie  

z załącznikiem nr 2 do uchwały).  

Plan dochodów gromadzonych na wydzielonym rachunku jednostki budżetowej i wydatki nimi 

finansowane w 2021r. wynosi 281 450,00 zł. Został on zwiększony o kwotę 4 000,00 zł na Publiczną 

Szkołę Podstawową w Sichowie Dużym (zgodnie  z załącznikiem nr 3 do uchwały). 

 

Dyskusji nie było.  

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. Uchwała nr 

XLV/224/21 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 r. została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”.  

 

Głosowało 13 radnych.  

Obecnych podczas głosowania 13 radnych.  

 

 

 

 

 



Pkt 10  

Uchwała  w sprawie opłaty targowej. 

 

Uzasadnienie do uchwały przedstawił Wójt Grzegorz Forkasiewicz.  

W związku z utworzeniem nowego placu targowego w miejscowości Rytwiany zaszła potrzeba 

uporządkowania spraw związanych z prowadzeniem tego typu sprzedaży. Stawki opłaty przyjęte przez 

Radę Gminy mają na celu zachęcenie sprzedających do prowadzenia sprzedaży na gminnym placu 

targowym. Jednocześnie stawki preferują te formy sprzedaży, które pozwalają na zachowanie porządku i 

czystości na placu targowym. Sposób uiszczania opłaty targowej pozwoli sprzedającym na wybór 

dogodnej dla nich formy uregulowania należności.  

 

Jednocześnie traci moc Uchwała Rady Gminy Rytwiany nr XVI /93/2003 z 30 grudnia 2003 roku  

w sprawie inkasa należności pieniężnych, określenia inkasentów oraz wysokości wynagrodzenia za 

inkaso oraz uchwała Rady Gminy Rytwiany nr LI/271/2010  z dnia 9 listopada 2010 roku w sprawie 

stawek opłaty targowej.  

W obecnej uchwale zostały zaproponowane symboliczne stawki tak, żeby zachęcić sprzedających do 

sprzedaży na placu targowym w Rytwianach.  

 

Sekretarz Gminy Rytwiany Tomasz Fąfara poinformował, że ze względu na panującą pandemię COVID-

19 do dnia 31 grudnia 2021 r. opłata targowa nie będzie pobierana zgodnie z ustawą tzw. Tarcza 

antykryzysowa. Jeżeli sytuacja nie ulegnie zmianie, opłaty będą pobierane od dnia wejścia  

w życie uchwały t.j. od dnia  1 stycznia 2022 r. 

 

Dyskusji nie było.  

Przewodniczący Rady Gminy Rytwiany odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. Uchwała nr 

XLV/225/21 w sprawie opłaty targowej została podjęta jednogłośnie 12 głosami „za”.  

 

Głosowało 12 radnych.  

Obecnych podczas głosowania 12 radnych.  

 

Pkt 11 

Uchwała  w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.  

 

Uchwałę  przedstawił Wójt Grzegorz Forkasiewicz. 

Projekt uchwały został przygotowany dla Państwa Radnych oraz był omawiany na Komisji Budżetu  

i Mienia Komunalnego oraz  Komisji Rozwoju Lokalnego, która odbyła się w dniu 20.10.2021r. 

Wójt Grzegorz Forkasiewicz jak również Przewodniczący Komisji Budżetu i Mienia Komunalnego 

poinformowali, że wzrost stawek podatku od nieruchomości jest spowodowany wzrostem  inflacji, 

wzrostem cen energii elektrycznej i gazu.  Wzrost stawek podatku od nieruchomości  jest niższy od 

inflacji, która obecnie wynosi 6%. 

Radni zauważyli problem wzrostu cen towarów i  usług spowodowanych wzrostem cen paliwa, energii 

elektrycznej i gazu, który jest bardzo dużym obciążeniem dla gospodarstw domowych jak również dla 

budżetu Gminy.  

Wójt Grzegorz Forkasiewicz powiedział, że Gmina realizuje inwestycje niezbędne dla 

zabezpieczenia potrzeb mieszkańców. Inwestycje są realizowane w dużej mierze  

z podatków.  W roku 2021 i kolejno w roku 2022 roku przez wzrost cen inwestycje stają się coraz 



droższe, a ich realizacja coraz trudniejsza do wykonania, chociażby przez coraz mniejsze wpływy 

do budżetu Gminy w tym przez zwiększenie kwoty wolnej od podatku.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała nr XLV/226/21 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

została podjęta  następującą proporcją głosów: 

 

za głosowało 7 radnych 

przeciw – 0 

wstrzymało się 5 radnych.  

 

Głosowało 12 radnych.  

Obecnych podczas głosowania 12 radnych.  

 

Pkt  12 

Uchwała w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa obliczenia 

podatku rolnego. 

 

Wójt Gminy Rytwiany Grzegorz Forkasiewicz przedstawił projekt uchwały i poinformował, że 

propozycja stawki podatkowej w Gminie Rytwiany otrzymała pozytywną opinię Świętokrzyskiej Izby 

Rolniczej. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Mienia Komunalnego poinformował, że uchwała została 

zaakceptowana w dniu 20.10.2021r. na posiedzeniu Komisji Budżetu i Mienia Komunalnego 

oraz Komisji Rozwoju Lokalnego. Stawki podatku rolnego  wzrastają o 5 % od dnia 1 stycznia 2022 

roku.  

 

Dyskusji nie było.  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała nr XLV/227/21 w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa 

obliczenia podatku rolnego została podjęta jednogłośnie 12 głosami „za”.  

 

Głosowało 12 radnych.  

Obecnych podczas głosowania 12 radnych.  

 

Pkt  13 

Uchwała  w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych. 

 

Uchwalę  przedstawił Wójt Grzegorz Forkasiewicz.  

Uchwała został przedyskutowana i zaakceptowana w dniu 20.10.2021r. na posiedzeniu Komisji Budżetu         

i Mienia Komunalnego oraz  Komisji Rozwoju Lokalnego. Stawki podatku od środków transportowych  

wzrastają o 7 % od dnia 1 stycznia 2022 roku.  

 

Dyskusji nie było.  



Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała nr XLV/228/21 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych 

została podjęta jednogłośnie 12 głosami „za”.  

 

Głosowało 12 radnych.  

Obecnych podczas głosowania 12 radnych.  

 

Pkt  14 

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Gminę Rytwiany porozumienia  

z Powiatem Sandomierskim i innymi Gminami w celu opracowania Strategii Rozwoju 

Ponadlokalnego dla Obszaru Strategicznej Interwencji - Dolina Wisły na lata 2021-2030. 

 

Uzasadnienie do uchwały przedstawił Sekretarz Gminy Rytwiany Tomasz Fąfara.  

 

Uchwała jest konsekwencją uchwalonej przed Radę Gminy Rytwiany w dniu 11 sierpnia 2021r.  Uchwały 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Gminę Rytwiany porozumienia międzygminnego w celu 

przygotowania i realizacji Strategii Rozwoju Ponadlokalnego dla Obszaru Strategicznej Interwencji – 

Dolina Wisły na lata 2021-2030. Przepisy zostały skonstruowane w ten sposób, że jeżeli wszystkie gminy 

z terenu danego powiatu przystąpią do procedowania dokumentu strategicznego, to wówczas powiat na 

terenie, którego leżą te gminy musi przystąpić do Porozumienia. 

 

Wszystkie gminy na terenie powiatu sandomierskiego podpisały Porozumienie. Porozumienie zostało 

ogłoszone w Dzienniku Urzędowym Województwa Świętokrzyskiego :i weszło w życie. Powiat 

sandomierski jest zobowiązany przystąpić do Porozumienia, a Rada Gminy Rytwiany musi wyrazić 

zgodę na podpisanie Porozumienia.  

 

Dyskusji nie było.  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała nr XLV/229/21 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Gminę Rytwiany porozumienia     

z Powiatem Sandomierskim i innymi Gminami w celu opracowania Strategii Rozwoju Ponadlokalnego 

dla Obszaru Strategicznej Interwencji - Dolina Wisły na lata 2021-2030  została podjęta jednogłośnie  

11 głosami „za”.  

 

Głosowało 11 radnych.  

Obecnych podczas głosowania 11 radnych.  

 

 

Pkt. 15  

Analiza oświadczeń majątkowych.  

 

Informację dotyczącą oświadczeń majątkowych pracowników Urzędu Gminy Rytwiany i kierowników  

jednostek organizacyjnych Gminy Rytwiany  przedstawił Wójt Grzegorz Forkasiewicz.  

Informacja stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

Informację dotyczącą oświadczeń majątkowych radnych Gminy Rytwiany przedstawił Przewodniczący 

Rady Gminy Rytwiany Jerzy Gwizdowski.  

Informacja stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

 



 

 

Pkt 16  

Sprawy różne i wolne wnioski.  

 

W sprawach różnych i wolnych wnioskach głos zabrali:  

 

1. Radny Sebastian Bryk w sprawach:  

 

- ponowienia pisma do Zarządu Dróg Wojewódzkich odnośnie umiejscowienia znaków drogowych  

„Wyjazd straż” ze względu na brak odpowiedzi  w tej sprawie, 

 

- skierowania pisma do Zarządu Dróg Powiatowych o zabezpieczenie pobocza na skrzyżowaniu ulic 

Szkolnej i Połanieckiej, 

 

- prośby o utwardzenie pobocza na całej długości ulicy Kościuszki, 

 

-  wyprostowania znaków na ulicy Artura Radziwiłła i ulicy Kościuszki ponieważ są  pochylone. 

 

Wójt Grzegorz Forkasiewicz odpowiedział, że odpowiedni pracownicy  zajmą się wszystkimi 

przedstawionymi  sprawami.  

 

2. Radny Krzysztof Drzazga w sprawach: 

 

– oświetlenia na ulicy Leśnej w Rytwianach. 

 

Wójt Grzegorz Forkasiewicz odpowiedział, że na ulicy Leśnej została zamontowana jedna oprawa  

z zasilaniem z panela fotowoltaicznego. Natomiast realizacja na odcinku przy Zakładach Mechanicznych, 

skrzyżowanie drogi wojewódzkiej z ulica Szkolną, jest planowana na przyszły rok,  

z uwagi na brak odpowiednich środków finansowych.  

 

- czyszczenia rowów na ul. Klasztornej w Rytwianach.  

 

Wójt Grzegorz Forkasiewicz odpowiedział, że Zarząd Dróg Powiatowych wykonał prace na części  

ul. Klasztornej. W tym roku prace będą kontynuowane. 

 

Wójt Grzegorz Forkasiewicz poinformował Radę, że zasadne byłoby, aby na kolejnej sesji Rady Gminy 

Rytwiany omówiony został temat jakości współpracy Gminy Rytwiany z Powiatem Staszowskim. 

Kierowane bowiem przez Gminę Rytwiany do Starostwa Powiatowego w Staszowie wnioski pozostają 

bez odpowiedzi. Zdaniem Wójta, na kolejną sesję Rady Gminy Rytwiany powinni zostać zaproszeni 

Starosta Staszowski oraz Dyrektor Dróg Powiatowych tak, aby Radni mogli uzyskać odpowiedzi na 

pytania dotyczące wykonywanych prac na drogach powiatowych, przebiegających przez teren Gminy 

Rytwiany, w tym utrzymania dróg, wykaszania, konserwacji i czyszczenia rowów.  

 

Radni poparli propozycję zaproszenia Starosty i Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych na sesję Rady 

Gminy Rytwiany. 

 

3. Radna Dorota Saramak w sprawie: 

 

- zabezpieczenia wjazdu do Strzegomia.   



Na skrzyżowaniu jest przepust, który należy zabezpieczyć poprzez zamontowanie barierek. Od dwóch lat 

kierowane są pisma do Zarządu Dróg Powiatowych w Staszowie. Niestety, pozostają one bez 

odpowiedzi.  

 

4. Radny Stanisław Głowacki w sprawie: 

- nowo oddanej inwestycji na ulicy Szkolnej. Radny zgłosił, że po opadach deszczu z powodu braku 

studzienek i odpowiednio wykonanego udrożnienia w 4 miejscach na drodze stoi woda, co utrudnia 

przejazd ulicą Szkolną. Wnosi o zgłoszenie problemu do wykonawcy. 

 

Pkt 17  

Zamknięcie sesji.  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski podziękował wszystkim za udział i zamknął XLV sesję 

Rady Gminy Rytwiany.  

 

Przewodniczący Rady  

Gminy Jerzy Gwizdowski 

 

Protokołowała: 

Jolanta Markiewicz 

 


